
Kære alle på Korsager 
 
I pinsen har jeg tænkt over, hvordan næste skoleår kunne se ud – jeg tænker at på et tidspunkt bliver 
hverdagen som før Corona – men hvad har været så godt, at vi skal tage det med os. 
Så disse tanker er ment som et debatoplæg og jeg beder jer kommenterer på det, hvad er I enige i – hvad 
er I uenige i.  I aula bliver mine fælles beskeder til jer opdelt i 4-5 forskellige tråde, så det er ikke alle der vil 
kunne ses alles svar – men der er også gruppen ”Korsagers Venner” på Facebook. 
I skal ikke forvente jeg svarer jer, men jeg vil læse jeres kommentarer med stor interesse. 
 

Trivsel 
Lige nu er klassen EN enhed, fordele og ulemper er der jo altid, men jeg kan konstatere, at der lige nu er 
færre konflikter på skolen. 
Her tænker jeg på, at de meget stramme regler for brug af udearealerne gør at årgange ikke kommer i 
konflikt med hinanden, jeg tænker på at hele klassen er på det samme sted både i skoletiden og i 
fritidstiden, jeg tænker på de forskudte frikvarterer,  jeg tænker på det lange flow, der er i dagene som gør 
at der ikke er mange lærerskift. 
 
Her tænker jeg, at vi i fremtiden 

• skal fastholde at klasserne er samlet om eftermiddagen – dvs at 0. klasse bliver fast på Nord i 
fritidstiden, mens 1.-2.-3. årgang skal blive på syd 

• skal skemalægge færre lærerskift og hvis muligt få en dag (eller to) om ugen hvor klassens 
hovedlærer har hele dagen. (lettere i indskolingen end i de andre afdelinger) 

• skal dele vores udearealer meget skarpt op. Det vil betyde at årgange på forskellige år vil få 
mulighed for at komme hele vejen rundt. 

 

Rengøring og hygiejne 
Aldrig har skolen været så ren og aldrig har eleverne haft så rene hænder. Vores rengøringspersonale er 
helt fantastiske – uden dem var dette aldrig gået – tak. 
Vi har aldrig haft så få syge, både elever og voksne – det skal vi fastholde. 
 
Her tænker jeg, at vi i fremtiden 

• skal fastholde håndvask som en del af vores morgenbånd og som en del af første lektion efter 
spisepausen (dette skal blive en fast del af skolens DNA) 

• skal træne klassens ordensdukse i at feje og gå ud med affald, men også at vaske bordene af i det 
store frikvarter (det betyder at ordensduksene kommer til at bruge det store frikvarter på dette) 

• skal reservere ET toilet til hver klasse, eleverne har været meget bedre til ikke at lege på toiletterne 
og drengene bedre til at ramme kummen (der har været bemærkninger, når man ved hvem der var 
på toiletter før) 

• Skal arbejde for at den nuværende rengøringsstandard også bliver fremtidens 
 
 

Fjernundervisning 



På ganske kort tid fik vi på Korsager løftet denne opgave. Til et niveau jeg ikke havde troet muligt, en 
opgave for lærerne men også i hjemmene - tak for det. Vi lærte noget om, at se sig selv på en skærm ikke 
var farligt, at det er meget lettere når hver elev har sin egen pc. 
 
Her tænker jeg, at vi i fremtiden 

• skal arbejde med muligheden for fjernundervisning for elever der er syge af længere varighed. En 
PC hos den syge elev – en PC i klassen, som går på skift mellem eleverne, så kan den fraværende 
elev være med på Teams både fagligt og socialt. 

• skal arbejde med tanken om, at der i udskolingen kan være en fleksibilitet. Måske to lektioner om 
ugen der er lagt til fjernundervisning. Der er nogle kvaliteter i fjernundervisningen som ikke skal 
glemmes – det vil jeg gerne havde afprøvet og undersøgt i næste skoleår. 

• skal arbejde hen imod at alle elever har deres egen PC.  Jeg tror ikke at skolen har økonomi til det – 
så jeg tænker…….   Jeg ser mange elever med en mega smart og ny mobil – lad den blive gammel og 
giv jeres børn en bærbar PC i julegave/fødselsdagsgave (nu skal de ikke have ordbøger mere i 
julegave – her er mit ønske til fremtiden.   BYOD – Bring Your Own Device 

 

Selvstændige elever 
Jeg har i denne tid set eleverne blive mere selvstændige, situationen har gjort at vi stillede krav om det. 
Hjælpe med til rengøring, bære deres egen skoletaske, tage ansvar for hygiejnen. 
 
Her tænker jeg at vi i fremtiden 

• skal fastholde at I siger farvel ved P-pladsen og at eleven selv bærer sin skoletaske. Der er en ro 
over afleveringen om morgen som aldrig før, den er værd at kæmpe for. Eleverne vokser når de 
ikke bliver behandlet som om de går i børnehave (især indskolingen) 

 
Er der ikke flere tanker – jo der er flere, kan i flæng nævne udeundervisning, garderober, køkkener, små 
hold i klasserne ……… 
Men nu er det de nævnte tanker jeg har valgt at sætte til debat, på en ny måde – måske bliver det kaos, 
måske ikke.  
 
Men det er for at signalere til jer, at fremtiden bliver anderledes og her er en invitation til at jeg kan høre 
hvad I tænker. Nogle af emnerne lægger jo an til bestyrelsesbeslutninger. Andre beslutninger ligger hos os i 
ledelsen. 
 
Håber I får en god dag – og husk en god tone i debatten. 
 
 
Peter Aksten 
Skoleleder 
 
 


